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Protokół Nr 22 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Inwestycji 

z dnia 14 maja 2020 roku 
 

Przewodnicząca radna Jolanta Nowakowska otworzyła i prowadziła posiedzenie Komisji Budżetu i Inwestycji. 
Powitała członków Komisji, przedstawicieli Urzędu i mieszkańców Milanówka.  
Poinformowała o nagrywaniu Komisji. 
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
 
Skład Komisji Budżetu i Inwestycji: 
Przewodnicząca Jolanta Nowakowska 
Radny Jaromir Chojecki  
Radna Janina Moława 
Radna Ewa Galińska 
 
Porządek obrad: 
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Opinia Komisji dotycząca uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2020–2029; 
b) zmian budżetu miast na 2020 rok. 
3.Sprawy różne. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Ad 2.  
Opinia Komisji dotycząca uchwał w sprawie:  
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2020–2029, 
b) zmian budżetu miast na 2020 rok. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn poinformowała, że zmiany dotyczą strony dochodowej i wydatkowej. 
Propozycja zawiera zwiększenie dochodów i wydatków o 330 000,00 zł.  
W planie wydatków majątkowych planuje się zwiększyć stan o 330 000,00 zł, co wynika w części 
niewykorzystanych środków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego a przeznaczonych wcześniej na 
realizację zadania „Budowa i przebudowa dróg wraz z uzbrojeniem ulic Lipowej, Jesionowej, Uroczej, 
Olszowej, Wierzbowej i Długiej”. Część środków już jest wprowadzona do budżetu, pozostałe 330 000,00 zł 
należy wprowadzić tak, żeby wykorzystać kwotę, którą nienależnie przeniesiono na konto w roku ubiegłym. Te 
środki proponuje się przeznaczyć na zwiększenie planów wydatków majątkowych w zadaniu „Redukcja emisji 
zanieczyszczeń w południowo zachodniej części Warszawskiego Obszaru Funkcjonalnego poprzez budowę 
zintegrowanego systemu tras rowerowych – etap II”. Chodzi o kwotę 305 570,41 zł. Resztę pieniędzy w kwocie 
24 429,59 zł proponuje się przeznaczyć na zwiększenie planu wydatków w Urzędzie Miasta tzn. podpisanie 
umowy z firmą zewnętrzną. Firma ta będzie miała za zadanie wdrożenie nowego obowiązku nałożonego na 
gminy w sprawie raportowania schematu podatkowych.   
Pozostałe zmiany dotyczą działu 751 i 855. Zmiany dotyczą wynagrodzeń 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 
Milanówka na lata 2020–2029. 
 
Komisja w głosowaniu: 4-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
Przewodnicząca Jolanta Nowakowska za, Radny Jaromir Chojecki za, Radna Janina Moława za, Radna Ewa 
Galińska za 
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie zmiany budżetu miast na 2020 rok. 
Komisja w głosowaniu: 4-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
Przewodnicząca Jolanta Nowakowska za, Radny Jaromir Chojecki, Radna Janina Moława za, Radna Ewa 
Galińska za 
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Ad 3. 
Sprawy różne. 
Radna Janina Moława zadała pytanie w sprawie umów zawartych z firmą, która szyła dla gminy maseczki  
w ramach wykorzystania rezerwy kryzysowej. 
Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie odnośnie do obecnej sytuacji finansowej. Radny odniósł się do 
Stowarzyszenia Metropolia Warszawa, którego Milanówek jest członkiem. To stowarzyszenie wystosowało 
pismo do Prezesa Rady Ministrów, iż w kwietniu w gminach będących członkami stowarzyszenia, dochody  
z tytułu podatków spadły o 40%. Radny chciałby wiedzieć, czy to stowarzyszenie zwracało się również do 
Gminy Milanówek o taką informację. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn wyjaśniła, że Stowarzyszenie Metropolia Warszawa, zwróciło się do gminy 
o taką informację. Pytanie było tak sprecyzowane, żeby porównać udziały z tytułu podatku dochodowego od 
osób fizycznych PIT w marzec, kwiecień 2019 roku i marzec, kwiecień 2020 roku. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, jak wygląda to w Milanówku. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn odpowiedziała, że tak jak pokazała to średnia, czyli 40% mniejsze wpływy 
w marcu i kwietniu w stosunku do poprzedniego roku. 
Radny Piotr Napłoszek zwrócił się z prośbą o udostępnienie pisma, które gmina wystosowała do  
Stowarzyszenia Metropolia Warszawa. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn obawia się, że była to ankieta wysyłana mailowo, którą po wypełnieniu nie 
dała się wydrukować. 
Radny Krzysztof Wiśniewski zadał pytanie, ile w złotówkach wynosi 40% mniej wpływu do kasy miasta z tytułu 
PIT, w jaki sposób wpłynie to na inwestycje w mieście, jakie są w związku z tą sytuacją prognozy na przyszłość. 
Radny zapytał również o rozliczenie dotyczące zakupu maseczek i płynów do dezynfekcji oraz dlaczego umowy 
w tym zakresie nie są jawne. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn uważa, że radna Janina Moława uzyskała odpowiednią informację 
publiczną. Podana została przyczyna, dlaczego, nie przekazano tych dokumentów. 
Radna Janina Moława uzyskała informację, że powodem nieotrzymania dokumentów jest to, że urząd pracuje 
zdalnie. Dla radnej nie jest to żaden powód.  
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn poinformowała, że w budżecie na 2020 rok zaplanowana kwota wynosi 
38 150 000,00 zł z tego tytułu. Z Ministerstwa Finansów gmina nie otrzymuje wpływów w wysokości 1/12 
comiesięcznie, tylko różne kwoty. Na początku roku są to kwoty niskie, następnie coraz większe. Na koniec 
roku państwo wywiązuje się z zaplanowanych kwot i przekazuje je do gminy. Średnio na miesiąc kwota ta 
wynosi 3 180 000,00 zł. Wpływy w marcu i kwietniu wyniosły 1 500 000,00 i 2 200 000,00 zł. 
Radny Krzysztof Wiśniewski zapytał, jak by wyglądała sytuacja gminy, gdyby były rozpoczęte procesy 
inwestycyjne z lokalem na ul. Łąkowej. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn podkreśliła, że nie ma tego zadania w budżecie i nie można go oceniać. 
Radny Piotr Napłoszek odniósł się do wypowiedzi radnego Wiśniewskiego. Radny ocenił, że jeżeli wpływy  
z podatków utrzymają się w następnym kwartale, to 40% w ujęciu kwartalnym wyniosłyby ok. 3,8 mln zł 
spadku dochodu. W skali rocznej to będzie ok. 11,4 mln zł. To oznacza, że z deficytu zaplanowanego na 
poziomie 6 mln zł, nastąpi wzrost o 11,4 mln zł. Radny uważa, że należy się przygotować do spadku wpływów  
i pomyśleć o tym, z czego można zrezygnować, żeby obronić się przed sytuacją, która czeka gminę. 
Radna Janina Moława zwróciła uwagę na brak transparentności w działaniu Urzędu Miasta. Radna zwróciła 
się z wnioskiem o udostępnienie informacji w zakresie wysokości nagród pieniężnych przyznawanych w 2019 
roku i w pierwszym kwartale 2020 roku. To pytanie radna podzieliła na kilka grup. Takie pytanie radna zadała 
w poprzedniej kadencji i otrzymała odpowiedź. W szczególności chodziło o pokazanie w sposób 
transparentny, jakie wysokości nagród były przyznawane i za co, pracownikom, którzy są funkcjonariuszami 
publicznymi, którzy mają obowiązek składania oświadczeń majątkowych. W odpowiedzi zażądano od radnej 
określenia, dlaczego te informacje są szczególnie istotne dla interesu publicznego.  Radna zaznaczyła, że każdy 
radny nie ma interesu własnego, tylko każdy działa w interesie publicznym. Pani Moława uważa, że 
przejrzystość działania była dużo większa w poprzedniej kadencji. W obecnej kadencji blokuje się dostęp do 
informacji w sprawie np. ile pieniędzy wydano z rezerwy kryzysowej, jak rozdysponowano środki na wysokość 
nagród pieniężnych przyznawanych funkcjonariuszom publicznym. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy będzie uzupełniona rezerwa kryzysowa, a jeżeli tak to, z jakich środków. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn odpowiedziała, że nie ma takich możliwości prawnych, żeby uzupełnić 
rezerwę. Jeżeli będą potrzebne środki na konkretne działania, to Pani Sehn może zaproponować przesunięcie 
środków między działami. Burmistrz dysponuje jeszcze środkami z rezerwy ogólnej. 
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Radna Ewa Galińska odniosła się do wypowiedzi radnej Moławy w sprawie wywiązywania się burmistrza  
z obietnic wyborczych.   
Radna Janina Moława podkreśliła, że burmistrz dysponuje środkami, które przydzielają radni. Organ 
wykonawczy decyduje, w jakim zakresie będą wykonane zadania. To, co radni obiecują mieszkańcom w czasie 
kampanii wyborczej, chcieliby, żeby było wykonane. W okręgach wyborczych, z których są radni tzw. opozycja 
do burmistrza, nie wykonuje się inwestycji. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył temat budowy ulicy Kochanowskiego. Mieszkańcy ulicy Kochanowskiego 
zgłaszają do urzędu, że nadzór nad budową ulicy jest iluzoryczny. Prace nad inwestycją, wykonawca próbuje 
zrobić niezgodnie z projektem budowlanym. Ta sytuacja doprowadziła do tego, że wykonawca musiał zmienić 
podbudowę, ponieważ użył złego materiału. Użył piasku zamiast cementu. Radny zapytał, czy w związku z tym 
można podziękować za nadzór tej firmie, która całkowicie sobie nie radzi z zadaniem.  
Radna Janina Moława jest zaniepokojona, że do tej pory nie ma bilansu ZGKiM na koniec roku 2019. Rada nie 
otrzymała bilansu zysków i strat, nie rozliczono dotacji. Nierealizowane są ustalenia wieloletniego planu 
ustalonego w uchwale 112/XV/15 z 22 grudnia 2015 roku, gdzie Rada Miasta przyjęła plan remontów  
w mieszkaniach komunalnych. Kontrola nie doszła do skutku w wyniku blokowania przez radnych 
większościowych w Komisji Rewizyjnej. Radna nie rozumie działań tych radnych, którzy nie wywiązują się ze 
swoich obowiązków. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn odniosła się do terminów składania sprawozdań. Termin składania 
sprawozdań łącznych to 31 maja. Rozporządzenie Ministra Finansów z 31 marca z 2020 roku w sprawie 
określenia innych terminów wypełniania obowiązków w zakresie ewidencji oraz sporządzenia, zatwierdzenia, 
udostępnienia i przekazywania do właściwego rejestru, jednostki lub organu sprawozdań, lub informacji, jego 
wpływ na termin sporządzania i przekazania sprawozdań budżetowych, finansowych oraz udzielenia 
absolutorium, przedłużyło termin przekazywania sprawozdań radnym o 60 dni bilansu. Radni otrzymają 
sprawozdanie najpóźniej do końca lipca. Radni posiadają informację z ZGKiM sporządzoną w sprawozdaniu 
opisowym.  
Radna Janina Moława zastanawia się, czy dopiero na koniec lipca radni dostana wszystkie dane i zapoznają się 
z nimi. Pani Moława zastanawia się, czy będzie możliwe zorganizowanie sesji absolutoryjnej, żeby rada mogła 
się wypowiedzieć na temat absolutorium i wotum zaufania dla Pana Burmistrza. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn podkreśliła, że termin absolutorium też będzie przeniesiony.  
Radna Janina Moława przypomniała, że miała wiele zastrzeżeń do przedstawianych rozliczeń z ZGKiM. 
Radny Piotr Napłoszek uważa, że termin raportu o stanie gminy nie został przeniesiony. Powinien być 
przedstawiony do 31 maja. 
Skarbnik Miasta odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. 
Przewodnicząca Komisji nawiązała do tematu zaplanowanych zarządzeniem inwestycji drogowych. Radna 
chciałaby wiedzieć skąd zostały przesunięte środki na ten cel. 
Skarbnik Miasta Pani Bożena Sehn poinformowała, że zarządzeniem Pan Burmistrz przeniósł środki 
zaplanowane na zakup usług pozostałych w drogach gminnych, na zakup usług remontowych. Z tych środków 
będzie remontowana ul. Dembowskiej. 
 
 
Na tym zakończono obrady Komisji Budżetu.  
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 
       
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 
/-/ 
Radna Jolanta Nowakowska 
 
Protokołowała 
/-/ 
Małgorzata Obwojska 


